
فرمان جوانگرايي به كولاكوويچ
كولاكوويچ: تغييري نداريم چون خوب بوديم!

در روزي كه كولاكوويچ تغيي�رات در تركيب واليبال و اس�تفاده 
از بازيكن�ان ج�وان را پ�س از ناكامي در لي�گ جهان�ي رد كرد، 
داورزني سرپرست فدراس�يون واليبال با انتقاد از نتايج خواستار 
توجه بيش�تر س�رمربي تيم ملي به چهره هاي جوان واليبال شد!

تيم ملي واليبال ديروز به تهران بازگشت، بدون اينكه مسئولي براي استقبال 
واليباليست ها به فرودگاه برود و هواداري با دسته گل به آنها خوش آمد بگويد، 
طبيعي هم بود و كسب مقام يازدهم در بين 12 تيم ليگ جهاني، نتيجه اي 
نبود كه واليبال را دوباره به قلب ها پرت كند. همين بود كه سعيد معروف و 
يارانش با سرهايي پائين ديروز از فرودگاه امام خميني راهي خانه هايشان 
شدند تا پس از دو هفته استراحت، تمريناتشان را براي مسابقات انتخابي 
جهان كه مرداد برگزار مي شود، آغاز كنند! در اين بين همه انگشت اتهام ها 
به سمت ايگور كولاكوويچ نشانه رفته، مربي اي كه هر چند تنها يك ماه و نيم 
هدايت ايران را بر عهده گرفته است، اما نتايج ضعيف با كولا در همان مسابقه 
اول، سبب شده تا ترديدها درباره موفقيت اين مربي مونته نگرويي در تهران 
بالا بگيرد. با اين حال كولاكوويچ در اولين مصاحبه پس از بازگشت به تهران 
كه ديروز روي خروجي سايت رسمي فدراسيون واليبال قرار گرفت، وعده 

داده است كه موفقيت هايش را با صربستان در ايران هم تكرار خواهد كرد. 
  كولاكوويچ: صبر داشته باشيد

سرمربي تيم ملي واليبال صحبت هايش را درباره نتيجه ضعيف واليبال 
در ليگ جهاني، اين طور آغاز كرده است: »نمي خواهم بهانه جويي كنم. 
در طول بازي ها، عملكرد خوبي را از تيم ايران شاهد بودم. شروع بازي ها 
بهتر از هفته پاياني آن پيش رفت. دو نكته براي تيم ايران از اهميت بالايي 
برخوردار است، نكته نخست اينكه الان مي دانيم كه بازيكناني داريم كه 
مي توانيم روي آنها حساب باز كنيم. بازيكنان جواني همچون محمدجواد 
معنوي نژاد، سامان فائزي و فرهاد سال افزون عملكرد بسيار خوبي در اين 
تورنمنت داشتند. نكته دوم اين است كه بازيكنان ايران به جز بازي برابر 
امريكا، در همه بازي ها به خوبي جنگيدند كه اين موضوع نشان از روحيه 
بالاي تيمي دارد. پس بايد روحيه جنگندگي را بالاتر برد. بدون جنگيدن، 

پيروزي ميسر نمي شود.«
او در ادامه حرف هايش به نوعي بي انگيزه بودن بازيكنانش را تأييد مي كند، 
جايي كه مي گويد اگر بازيكنانم با تم��ام وجود بازي كنند، مي توانند هر 
تيمي را شكست دهند: »تركيب فعلي بازيكنان تيم ايران مي دانند چطور 
بازي كنند و اگر با تمام وجود در كنار هم باشند، مي توانند كار تيمي خوبي 
ارائه دهند و قدرت پيروزي در برابر هر تيمي را دارند و اگر خلاف اين امر 
واقع شود، برابر هر تيمي بازنده خواهند شد.« كولاكوويچ در ادامه با وجود 
انتقادات از وي درباره عدم استفاده از بازيكنان جوان، بر عدم تغيير نظرش 
و استفاده از تيم فعلي تأكيد كرد: »تلاش��م اين است كه اين فصل را با 
بازيكنان فعلي ادامه دهم. من به اين بازيكنان ايمان دارم و تا مي توانم 
تغييري ايجاد نخواهم كرد، اما اگر تغييراتي لازم باشد، اعمال خواهم 
كرد. من با تيم ملي واليبال ايران در ابتداي راه هستم. ممكن است براي 

تماشاگران ايراني تحمل اين راه كمي دردناك باشد.«
  داورزني: كولاكوويچ از جوانان استفاده كند

بر خلاف كولاكوويچ كه به نظر مي رسد از تيمش راضي است، محمدرضا 
داورزني، سرپرست فدراسيون واليبال، معتقد است كه بايد كولاكوويچ براي 
موفقيت دست به تغييرات بزند: »شرايط ديگري بايد در تيم حاكم شود. 
نيروهاي جوان خيلي خوبي داريم كه كادر فني بايد به آنها اعتماد كند. با تيم 
جوان و دوم مان لهستان را برديم اين شرايط بايد مستمر باشد. جوان هاي 
ديگر به تيم تزريق شوند. جوان هاي ما متوسط قد بالاي دو متر دارند كه 
بايد به تيم تزريق شوند و قطعاً مردم ما شاهد عملكرد بسيار خوبي از تيم 
خواهند بود.« داورزني در ادامه خواستار تحول در تيم ملي واليبال شد: »در 
بين اميد و جوانان در پست هاي مختلف بازيكنان خوبي داريم كه از نظر 
انگيزشي و شرايط فيزيكي عالي هستند. مردم عزيزمان اين را بدانند براي 
المپيك 2۰2۰ تيم ايران جوان و متحول مي شود. برهمين اساس هم تيم 
اميد در جام ملت ها شركت مي كند تا فرصت بازي داشته باشد و آماده شوند. 
براي تيم بزرگسال از اين نيروهاي جوان استفاده مي كنيم و ليگ سال آينده 

طبيعتاً يك تيم كاملاً متحول شده از اميد و جوانان خواهيم داشت.«
سرپرست فدراسيون واليبال البته با وجود اين انتقادات، قضاوت درباره 
عملكرد كولاكوويچ را زود مي داند: » الان زود است كه عملكرد كولاكوويچ 
را ارزيابي كنيم. او هشت، ۹ سال سرمربي صربس��تان بوده و تيم فعلي 
صربستان را او ساخته اما اينكه انتظار داشته باشيم بعد از يك ماه و نيم با تيم 

ما نتيجه اي خاص بگيرد خلاف واقع است.«

عمليات غير ممكن بازگشت CR7 به منچستر
از ن��گاه اكثر رس��انه هاي بريتانيايي خبر 
بازگش��ت رونالدو به منچس��تر يونايتد 
مضحك بوده، يك شيطنت رسانه اي و نه 
بيشتر. در عين حال بهانه اي براي ارزيابي 

اينكه يونايتد به چه بازيكناني نياز دارد. 
مي گويند رونالدو از خورخه مندس درخواست 
كرده او را از گرداب مالياتي رهايي بخشد. مدير 
برنامه هاي رونالدو يكي از بزرگ ترين مردان 
فوتبال اروپا است. بارها رسانه ها را خريده و 
همه را بسان مهره هاي شطرنج به بازي گرفته. خيلي ها اعتقاد دارند جنجال 
رس��انه اي جدايي رونالدو از رئال و روي آوردن به قصه يكي بود، يكي نبود، 
رونالدو بود و منچس��تر يونايتد زاده ذهن خلاق و البته كاسبكارانه او است. 
رفتن رونالدو طفره هاي مالياتي را از بين نخواهد برد، همين طور تهديد به 
ترك اسپانيا. مگر آن كه رئال حاضر شود ماليات هاي پرداخت نشده رونالدو را 
بپردازد، كه اگر چنين باشد يعني رونالدو و مندس به بازي با رئال پرداخته اند. 
البته در صورت جدي شدن جدايي شماره 7، رئال مادريد، رونالدو را ارزان از 
دست نخواهد داد. رونالدو هم بهترين گلزن تاريخ رئال شده و هم پرارزش ترين 
متاعي كه مادريدي ها وراي گل هايش در اختيار دارند. فلورنتينو پرس به ارزش 
متاع اشراف دارد، به اينكه رئال اين عصر، خوب يا بد، بدون رونالدو تعريف نشده 
است. رسانه هاي بريتانيايي تخمين زده اند منچستر يونايتد براي بدست آوردن 
رونالدو هم بايد 175 ميليون پوند بپردازد و هم داويد دخيا را روانه مادريد كند. 
دخيا كه طي سه فصل اخير در كنار مانوئل نوئر و جي جي بوفون روند پايداري 
را طي كرده و يكي از بهترين ها است. ارزش دخيا را حدود 8۰ ميليون تخمين 
زده اند كه يعني هزينه انتقال رونالدو از برنابئو به اولدترافورد سه برابر مبلغي 
خواهد شد كه يونايتد براي پل پوگبا پرداخته. ضرب و تقسيم هاي ساده نشان 
مي دهند نه تنها رونالدو 32 ساله كه شش ماه بعد 33 ساله خواهد شد چنين 
ارزشي ندارد، بلكه بازيكني به چنين ارزشي وجود ندارد. آن چه رونالدو در 
برنابئو انجام داده خارق العاده بوده، ولي نكته بين هايي هم هستند كه اعتقاد 
دارند رونالدو در رئال هم جلوي شكوفايي ديگران را گرفته است. ورود رونالدو 
به اولدترافورد يعني و به تعبيري تكرار الگوي زلاتان است. در حالي كه مورينيو 

مي خواهد يونايتد را چند وجهي كند.

نبايد برويم بخنديم و برگرديم 
توقعات از تيم ملي فوتبال بالا رفته، حالا 
همه از ش��اگردان كارلوس كرش صعود 
به مرحله دوم رقابت ه��اي جام جهاني 
روس��يه را مي خواهند، خواس��ته اي كه 
تيم مل��ي از پس آن بر مي آي��د. خداداد 
عزيزي به عنوان يكي از منتقدان كرش 
نيز حالا با تمجي��د از نوع عملكرد او در تيم ملي اين خواس��ته را 
دارد. عزيزي مي گوي��د: »بايد به اين موضوع فك��ر كنيم كه هر 
دوره نرويم جام جهان��ي بخنديم و برگرديم بايد به اين مس��ئله 
كه مي توانيم صعود كنيم فكر كنيم، حرف زدن كافي نيس��ت. 
بايد برنامه ريزي داشته باشيم، شوخي بردار نيست، تيم هايي به 
جام جهاني مي آيند كه از هر لحاظ با تيم هايي چون ازبكستان و 

چين متفاوت هستند.«

كار امروز را به فردا نيندازيم!
هدف��ش اين بار صع��ود به مرحل��ه حذف��ي جام جهاني اس��ت. تمام 
ش��ادي هايش از دومين صعود پياپي به جام جهاني در همان ورزشگاه 
آزادي و بعد از دورهاي افتخارش مقابل تماش��اگران به پايان رس��يد. 
چراكه صعود ديگر برايش پايان كار نيس��ت. پيش تر هم شايد نبود اما 
اين بار خيلي جدي تر از قبل اس��ت. جدي و مصمم. بسياري ديگر هم 
بعد از دومين صعود پياپي گفتند كه حالا نوبت به صعود از گروه خودمان 
در جام جهاني است اما، كرش كه اين حرف را مي زند، يعني چيزي در 
خودش و شاگردانش مي بيند و برنامه اي دارد. برنامه اي كه چند روز قبل 
تحويل فدراسيون داده ش��د. از همان برنامه هايي كه هر ساله بهانه اي 
مي شود براي درگيري هاي فدراسيون با كرش و نوشته شدن نقدهاي 
بلند بالا كه سرمربي تيم ملي زمين فلان جا را كه دورش را اتوبوس هاي 
شركت واحد محصور كرده اند، نمي پسندد يا چرا متوجه آماده نبودن 
زمين زير كشت نيست و مدام بابتش به جان رئيس فدراسيون و دارو 
دس��ته اش نق مي زند. از آن دس��ت برنامه ها كه در ميانه هاي فصل و 
روزهاي حس��اس و كوران مس��ابقات، تيم هاي مطرح تازه چشمشان 
به آن مي خورد و يادش��ان مي افتد كه بايد در چند جبهه ليگ و ليگ 
قهرمانان و جام حذفي بجنگند و فرصتي براي همكاري با كرش و دادن 
بازيكنانشان براي حضور در اردوهاي تيم ملي را ندارند. از همان برنامه ها 
كه عده اي نديده و نشنيده چشم مي بندند براي نقدش كه مرد پرتغالي 
نيمكت تيم ملي اعتقادي به ليگ فوتبال ايران ندارد و اصلاً چرا بايد همه 
چيز را بدهيم به دست يك اجنبي وقتي مربياني به اين خوبي در ايران 
داريم. مربياني كه البته نمي توان منكر موفقيت هايشان در ليگ شد، 
اما بهترين هايشان هم هنوز نتوانستند حتي در همين آسيا كارنامه اي 
درخشان رو كنند چه رس��د براي قدرت نمايي با بزرگان دنيا و مهياي 
كردن تيمي براي كسب جواز حضور در جام جهاني يا حتي فراتر از آن، 
صعود از مرحله گروهي كه حالا اصلي ترين هدف كرش است و ناكامي 

در آن را نااميدي مي داند. 
برنامه كرش كه برخي از آن با عنوان هايي چون هفت خوان رس��تم ياد 
مي كنند، چند روز قبل ارائه شده است. برنامه اي كه بدون شك مخفي و 
پنهاني نيست و دسترسي به آن براي تك تك تيم ها، از مديرعامل گرفته تا 
سرمربي و حتي منتقداني كه اين روزها روي نيمكت هيچ تيمي ننشسته و 
كنج خانه در انتظار گرفتن كوچكترين آتويي از سرمربي تيم ملي و تبديل 
كردن آن به بحراني ملي هستند و درگيري او با مربيان باشگاهي و حتي 
اصحاب رسانه كاملًا آسان اس��ت. برنامه اي كه انتظار مي رود در روزهاي 
پرهياهوي فصل نقل و انتقالات مورد بي توجه��ي آقايان قرار نگيرد و در 
كوران مسابقات نشود يك درگيري جدي كه  تر و خشك را با هم بسوزاند. 
همين چند روز قبل بود كه س��رمربي تيم ملي رو به روي س��ردبيران 
ورزش��ي رس��انه ها نشس��ت و از انتظاراتش گفت. از برنامه هايش و از 
مش��كلات و نيازهاي تيم ملي براي رس��يدن به هدفي كه بي شك كار 
چندان آس��اني نيست. ش��ايد آن روز بس��ياري از آنها كه رو به رويش 
نشسته بودند حق را به او دادند. چراكه صحبت ها رو در رو بود و بي هيچ 
واسطه اي كه كم و زياد شود و بهانه اي براي خصومت و آغاز يك كدورت 
باشد. نشستي كه سال هاست انتظار برگزاري اش با مربيان ليگ برتر هم 
مي رود، اما هر بار به بهانه اي پشت گوش انداخته شده يا ناديده گرفته 
مي شود. نشستي كه بدون شك مي تواند مش��كلات زيادي را حتي در 
خصوص برنامه ارائه شده حل و فصل كند. كرش برنامه اش را اعلام كرده و 
هنوز هيچ يك از باشگاه ها اعتراض يا واكنشي نسبت به آن نشان نداده اند، 
شايد چون آنقدر سرگرم فصل نقل و انتقالات هستند كه هنوز فرصتي 
براي انداختن نگاهي هر چند سطحي و گذرا به آن را هم نداشته اند و باز 
هم بررسي آن را گذاشته اند براي روز ي كه نتوانند با استفاده از موقعيت 
حرف خود را به كرسي بنشانند. همان روزهاي حساسي كه وقتي از دور 
نظاره گر آن هستيم، نمي دانيم حق را بايد به كدام يك از طرفين دعوا 
بدهيم وقتي هر دو محق هستند. اما اگر به عقب برگرديم و اتفاقات امروز 
را مرور كنيم، كاملًا مش��خص است كه يك س��وي اين دعوا هيچ گونه 
حقي ندارد وقتي كه در زمان مناسب و فرصتي كه داشته نه نگاهي به 
برنامه هاي آماده سازي تيم ملي انداخته و نه اعتراضي به آن كرده و حالا 
درست مثل دانش آموزي كه تمام درس هايش مانده براي شب امتحان، 

هم خودش درگير است و هم تمامي اطرافيانش!
سرمربي تيم ملي اما مثل بچه زرنگ هاي مدرسه خيلي زود تكاليفش 
را نوشته و ارائه داده. اما بايد ديد آنها كه بايد به موقع اين تكاليف را 
نگاه كرده و اقدامي روي آن انجام مي دهند يا بررسي اش مي ماند براي 
كوران مسابقات يا زماني كه ديگر كاري از دست كسي برنمي آيد؟! هر 
چند كه در اين بين روي صحبت تنها با باشگاه ها نيست و فدراسيون 
هم يك س��وي اين ماجراس��ت. فدراس��يوني كه موظف است به جاي 
بهانه تراشي در روزهاي حساس، از امروز به فكر مهيا كردن اردو ها،  زمين 
تمرين و بازي هاي دوستانه تيم ملي باشد، اگر همانند كرش به صعود از 

مرحله گروهي در جام جهاني مي انديشد. 

پرداخت ماليات در 
شيوا نوروزي
   گزارش

فوتب��ال اي��ران به 
معضل��ي ب��زرگ و 
پيچيده تبديل شده تا جايي كه بعيد است توافق بين 
سازمان ليگ و سازمان امور مالياتي نيز راه حل اين 
معضل باشد. برخلاف كارمندان، اقشار كم درآمد و 
عموم جامعه كه پرداخت ماليات همواره برايش��ان 
ملموس بوده، اهالي فوتبال با واژه اي به نام »ماليات« 
به شدت بيگانه هستند. بدهي هاي سنگين مالياتي 
باشگاه ها، پرداخت نشدن ماليات ها و ممنوع الخروج 
شدن بس��ياري از فوتباليس��ت ها و مربيان ايراني و 
خارجي سبب ش��د تا از اين پس صدور كارت بازي 
بازيكنان و ثبت قراردادهاي آنها و مربيان تيم ها منوط 

به درج و پرداخت ماليات شود. 
پرداخت ماليات در فوتبال كش��ورمان از س��وي 
باشگاه ها و فدراسيون فوتبال رسمي غلط و البته 
تخلفي بزرگ است كه از اجراي آن سال ها مي گذرد. 
فعالان اين رشته آنقدر خبره شده اند كه راه هاي فرار 
از قانون و دور زدن آن را به خوبي ياد گرفته اند. در 

حالي كه طبق قانون هر ف��ردي ملزم به پرداخت 
ماليات بردرآمد خودش است گويا فوتبال كشورمان 
خودش را از اين قاعده مستثني كرده؛ چراكه همه 
مسئولان مختلف از اين فرار مالياتي خبر دارند و 
رسانه ها نيز اخبار آن را منعكس مي كنند، اما خبري 

از برخورد قاطع با متخلفان نيست!
  ماليات و پيگيري انتظامي 

پرداخت ماليات و تفاوت رقم هاي درج شده در سازمان 
ليگ صداي رئيس امور مالياتي اس��تان تهران را نيز 
درآورده است. ديگر همه مي دانند كه بسياري از ارقام 
ثبت شده در سازمان ليگ به عنوان دستمزد مربيان و 
بازيكنان با واقعيت همخواني ندارد. بسياري از جمله 
باشگاه ها در اين تخلف بزرگ دست دارند، اما قضيه به 
همين جا ختم نمي شود. از آنجا كه پرداخت ماليات 
به صورت كاملًا خودجوش برعهده باشگاه هاس��ت 
به همين خاطر آقايان مدير براي آنكه پول كمتري 
بپردازند يك تخلف ديگر نيز مرتكب مي شوند و آن هم 
درج مبالغ كمتر در قراردادهاست. اين همان موضوعي 
است كه سازمان امور مالياتي استان تهران را نيز به 

واكنش واداشته است. بر اين اساس از اين پس تنها 
به بازيكناني اجازه بازي مي دهند كه تكليف ماليات 
بردرآمدشان مشخص شده باشد. محمدرضا نوري، 
رئيس اين سازمان با اشاره به اين مسئله اظهار داشت: 
» در جلساتي كه با سازمان ليگ و فدراسيون فوتبال 
و اعضاي كميس��يون اصل نود برگزار كرديم، توافق 
شد يكي از شرايط قراردادهاي ورزشكاران قيد مبلغ 
مورد توافق باشد. در گذشته اين موارد وجود داشت 
و ملموس تر بود، اما اكنون تا حدودي متفاوت شده 
است. اين قراردادها اكنون بايد در سايت فدراسيون 
فوتبال نيز قرار گيرد تا ماليات آنها به صورت شفاف 
تعيين شود، ضمن آنكه در زمان ثبت قرارداد و صدور 
كارت مس��ابقات به عنوان مجوز فعاليت ورزشكاران 
بايد حتماً گواهي مالياتي آنها نيز صادر شده باشد و 
بر اساس اين مجوز، سازمان ليگ اجازه صدور كارت 
بازي را خواهد داشت.« نوري بر پيگيري هاي قانوني 
مشكلات مالياتي اهالي فوتبال تأكيد كرد: » اگر اين 
مراحل طي نشود ما از طريق مراجع انتظامي خودمان 

پيگيري هاي لازم را انجام خواهيم داد.«

  محدوديت هاي اجتماعي
ممنوع الخروج ش��دن در س��ال هاي اخي��ر يكي از 
دغدغه هاي اصلي اهالي فوتبال محسوب مي شود. در 
بين افرادي كه به دليل داشتن بدهي هاي مالياتي از 
حضور در تمرينات تيم شان و اعزام به خارج از كشور 
بازمانده اند اسامي سرشناس زيادي به چشم مي خورد. 
افشين قطبي، سرمربي اسبق پرسپوليس با گذشت 
س��ال ها از رفتنش كماكان ممنوع الورود است و اگر 
پايش به ايران برسد به خاطر بدهي مالياتي پاسپورتش 
ضبط مي ش��ود. قطبي كه به تازگي ش��كايتش را از 
سرخپوشان به جريان انداخته به خاطر همين بدهي 
از سفر به ايران و حضور در مراسم ختم مادرش بازماند. 
بحث ممنوع الخروجي كارلوس ك��رش نيز يكي از 
عجيب ترين اتفاقات فوتبال مان ب��ود؛ در حالي كه 
فدراسيون فوتبال پرداخت ماليات بازيكنان و مربيان 
از سوي باشگاه ها را ممنوع كرد، اما همين نهاد فوتبالي 
قانون خ��ودش را نيز زير پا گذاش��ته و طبق توافقي 
رسمي ماليات سرمربي تيم ملي را برعهده گرفته است! 
برانكو ايووانكوويچ، سرمربي پرسپوليس و دستيارانش 
هم مالياتي بيش از يك ميليارد را گردن پرسپوليس 
انداخته اند. عليرضا منصوريان ممنوع الخروج بود و 
خيلي دير به اردوي تيمش در ليگ قهرمانان آس��يا 
پيوست. رئيس امور مالياتي استان تهران اما ممنوع 
الخروج شدن ورزش��كاران را محدوديت اجتماعي 
توصيف كرد: » يكي از اقدام��ات اجرايي براي وصول 
مطالبات مالياتي، ممنوع الخروجي بدهكاران مالياتي 
است كه از محدوديت هاي اجتماعي تلقي مي شود. 

اين موضوع تنها مختص ورزشكاران نيست. «
  فقط در ايران!

آوازه قواني��ن م��ن درآوردي و بدعت هاي مخرب 
فوتبال كش��ورمان به گوش خارجي ها هم رسيده 
تا جايي كه بازيكن��ان و مربي��ان خارجي يكي از 
ملاك هايش��ان ب��راي فعاليت در فوتب��ال ما فرار 
مالياتي است. آنها بهتر از هر كسي مي دانند حتي 
در كشورهايي كه اس��م و رسمي در فوتبال ندارند 
نيز نمي توان از زي��ر بار ماليات ش��انه خالي كرد. 
نمونه هاي شناخته شده زيادي نيز براي مثال زدن 
وجود دارد. كريس رونالدو، جديدترين موردي است 
كه مي تواند الگوي خوبي براي فوتبال ايران باشد؛ 
ستاره پرتغالي با آن دبدبه و كبكبه به فرار مالياتي 
14/7 ميليون يورويي متهم ش��ده است. رونالدو 
بااينكه قصد ترك رئ��ال را دارد، اما هركجاي دنيا 
هم كه باشد بايد در دادگاه حاضر شود و پاسخگوي 
تخلفش باشد. ليونل مسي تكنيكي هم 1۰ ميليون 
يورو مالياتش در اس��پانيا را نپرداخت تا دادگاه با 
قاطعيت و بدون اغماض او را به زندان محكوم كند. 
دولتي بودن فوتبال ايران و تأمين بودجه باشگاه ها 
از بيت المال اين حق را برعهده مسئولان فوتبال و 
نهادهاي ذي صلاح مي گذارد كه با اهالي فوتبال نيز 

همانند ساير اقشار جامعه برخورد كنند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

 ليگ برتري ها به كلاس انضباطي مي روند
عدم آش��نايي تيم ها و فوتباليست ها با 
قوانين و مقررات انضباطي از آن دس��ت 
مشكلاتي است كه فوتبال ايران تاكنون 
ضربات جبران ناپذي��ري را از آن خورده 
اس��ت. رئيس كميته انضباطي با اشاره 
به اهميت فراگيري مفاهيم انضباطي از 
سوي فوتباليست ها، باشگاه ها را مقصر اصلي اين كوتاهي قلمداد 
كرد. اسماعيل حسن زاده گفت:»قصد داريم ابتدا براي تيم هاي 
ليگ برتري و سپس در صورت برنامه ريزي توسط باشگاه ها براي 
ساير ليگ ها دوره آموزش مسائل انضباطي برگزار كنيم، فصل قبل 
به صورت محدود اين كار را انج��ام داديم كه بازخوردهاي خوبي 
داشت، چون بسياري از بازيكنان و مربيان مي گفتند تاكنون اين 

مسائل را نمي دانستند.«

 بايد كوهنوردي بهتر به مردم معرفي شود
 عظي��م قيچي س��از نام��ي آش��نا و 
افتخارآفرين براي ورزش ايران اس��ت، 
كوهنورد 8۰۰۰ متري ايران اين روزها 
پس از ثبت نامش در جمع ركوردداران 
كوهنوردي دنيا حالا به گسترش ورزش 
كوهنوردي فك��ر مي كند. قيچي س��از 
مي گويد:»دس��ت خالي نمي ش��ود كاري كرد، من براي انتقال 
تجربياتم به كمك ارگان هاي ذي ربط نياز دارم. در كش��ورهاي 
ديگر بهاي زيادي به كوهنوردان داده مي شود؛ چرا كه به ارزش 
كار آنها پي برده اند. ما بايد كوهنوردي را بهتر و بيشتر به مردم 
معرفي كنيم، همه مي دانند كه اين رشته تا چه ميزان در سلامت 
روح و جسم افراد تأثير دارد، اما بايد به صورت عملي كار كرد و 

كوهنوردي را گسترش داد.« 

حميدرضا صدر

 كارشناس فوتبال

بازگشت پرسپوليس به مسقط
بعد از صعود به مرحله يك چهارم نهايي ليگ قهرمانان آس��يا بود كه 
مسئولان پرسپوليس تصميم گرفتند به ميزباني خود در عمان خاتمه 
داد و سراغ كشور ديگري بروند. شرايط آب و هوايي و حضور كم تعداد 
هواداران پرسپوليس در مسقط دليل اصلي اين تصميم بود. پرسپوليس 
خيلي زود مكاتباتش را با فدراسيون قرقيزستان آغاز مي كند و راهي 
بيشكك مي شود، ش��رايط نامناسب چمن ورزش��گاه بيشكك و عدم 
تضمين بهبود كيفيت چمن، پرسپوليس را برآن مي دارد كه بار ديگر 
راهي مسقط شده و از الاهلي عربس��تان نيز مانند ديگر نماينده هاي 
سعودي در عمان ميزباني كند. چرا كه هيچ گزينه ديگري براي ميزباني 
از نماينده هاي عربستان وجود ندارد و سرخپوشان كه پيشتر از الهلال 
عربستان در عمان پذيرايي كرده بودند، 31 مرداده ماه نيز بايد در همين 

كشور به ميزباني از الاهلي،  ديگر نماينده عربستان بپردازد. 

سعيد احمديان

دنيا حيدري

صدور كارت بازي فوتباليست ها منوط به ارائه گواهي مالياتي شد

فوتبال ايران بهشت فرارهاي مالياتي

ديدار با كودك سرطاني بعد از 9 سال
۹سال قبل كه گاس هيدينگ، سرمربي تيم ملي روسيه بود، راهي يكي از 
بيمارستان هاي كودكان در مسكو شده و با كودكي كه با سرطان دست و 
پنجه نرم مي كرد، ديدار مي كند اما سال گذشته يكي از كانال هاي تلويزيوني 
روسيه با هيدينگ تماس گرفته و از او دعوت مي كند تا يك بار ديگر به اين 
بيمارستان برود. چرا كه كودكي كه ۹ سال پيش با او ملاقات كرده، بار ديگر 
خواستار ديدار با هيدينگ است. دعوتي كه با استقبال اين مربي هلندي 
مواجه مي شود. هيدينگ بار ديگر به ديدار اين كودك كه حالا 16 ساله است 
و بيمار نيست، مي رود و مي گويد كه از اينكه بار ديگر او را مي بيند بسيار 

خوشحال است و خاطرات گذشته برايش تداعي شده است.

تيم ملي فوتبال آلمان نخستين ديدار خود در جام كنفدراسيون ها 
را با پيروزي پشت سر گذاشت. شاگردان يواخيم لو دوشنبه عصر 
برابر استراليا قرار گرفتند،  لو كه با تركيب دوم خود در اين مسابقات 
حضور پيدا كرده در برابر قهرماني آسيا كار چندان آساني نداشت و 
در نهايت به برتري سه بر دو رسيد. ژرمن ها خيلي زود در دقيقه 4 
توسط استيندل به گل رسيدند، اما در دقيقه 41 را جيك كار را به 
تساوي كشاند، در آخرين دقايق نيمه اول در اكسلر پنالتي آلمان ها را 

به گل دوم اين تيم تبديل كرد. شروع نيمه دوم هم براي آلمان ها با 
گل همراه بود و گورتسزكا در دقيقه 48 گل سوم را زد اما جوويك در 
دقيقه 58 اختلاف را دوباره كم كرد. نتيجه اي كه تا پايان بازي باقي 
ماند.  يواخيم لو بعد از اين پيروزي گفت: »خوشحالم، اين بازيكنان 
تنها 1۰ روز است كه كنار همديگر هستند و نمي توانم بيشتر از اين 
انتظار داشته باش��م.«  دور دوم رقابت  هاي جام كنفدراسيون ها از 

امشب با انجام بازي حساس روسيه و پرتغال آغاز مي شود. 

استراليا حريف تيم دوم آلمان نشد

كونته ناراضي است ولي مي ماند 
آنتونيو كونته، سرمربي موفق چلسي كه اين تيم را به مقام قهرماني 
رقابت  هاي فصل قبل ليگ جزيره رساند به رغم نارضايتي از شرايط خود 
در اين تيم با اصرار سران باشگاه مي خواهد در اين تيم بماند. شنيده ها 
حاكي از آن است كه كونته از سران باشگاه درخواست كرده كه بازيكنان 
مورد نظر او را جذب كنند ولي باشگاه تاكنون فعاليت خاصي در فصل 

نقل و انتقالات نداشته كه موجب ناراحتي سرمربي شده است. 

مارادونا از رونالدو و مسي گفت 
اسطوره فوتبال آرژانتين در سخناني جالب به مقايسه مسي و رونالدو 
پرداخت. مارادونا ضمن تمجيد از رونالدو و دادن عنوان هيولاي گلزن 
به او در خصوص مسي گفت: »مس��ي براي اثبات بزرگي نيازي به 
قهرماني در جام جهاني ندارد. من تا به حال نديده ام كه او در يك بازي 
بد ظاهر شده باشد، براي  او انگار بازيكنان مقابل مجسمه هستند و به 

راحتي از آنها عبور مي كند، مسي در هر حالتي بزرگ است.« 

از كمك داور ويدئويي راضي ام 
اينفانتينو، رئيس فدراس��يون جهان��ي فوتب��ال از تصميم خود و 
همكارانش براي اس��تفاده از فن��اوري كم��ك داوران ويدئويي در 
بازي   هاي جام كنفدراسيون ها دفاع كرد. رئيس فيفا گفت: »من تا الان 
بي نهايت از استفاده از فناوري كمك داور ويدئويي راضي ام، ما ديده ايم 
كه اين اقدام در اتخاذ تصميمات درس��ت چگونه به داوران كمك 

مي كند، اين همان چيزي است كه ما از فناوري مي خواهيم.« 

ماندن يا رفتن تصميم با خود رونالدوست
به طور حتم پربيننده ترين و حساس ترين خبر بازار نقل و انتقالات تابستاني فوتبال اروپا خبر 
جدايي كريستيانو رونالدو از رئال مادريد است، خبري كه روز به روز به حاشيه هاي آن افزوده 
مي شود.  ستاره پرتغالي رئال اين روزها با تيم ملي كشورش در جام كنفدراسيون ها حضور 

دارد، اما مسئولان باشگاه رئال تمام هم و غم خود را براي نگه داشتن او و خريداران بزرگ 
و كوچك هم تمام تلاش خود را براي به دست آوردنش به كار گرفته اند.  فلورنتينو 

پرس، مدير عامل باش��گاه رئال اما با قاطعيت از ماندن ستاره پرتغالي تيمش 
مي گويد: »رونالدو بازيكن رئال است، فصل آينده هم بازيكن رئال خواهد بود، 
ماجراي جدايي او يك شايعه است و عصبانيت او به خاطر مشكلات مالياتي 
است كه هيچ ارتباطي به رئال مادريد نداشته و ندارد، اما به رغم بي ربط بودن 
اين موضوع به باشگاه ما بيشترين حمايت را از او مي كنيم، حتي پيشنهاد 
داديم كل جريمه مالياتي را باشگاه پرداخت كند.« پرس ادامه داد: »البته 
تصميم براي ماندن يا رفتن با خود رونالدوست، به او احترام مي گذارم و اجازه 
نمي دهم تحت فشار تصميم گيري كند، اگر واقعاً بخواهد برود مشكلي 
نيست، باشگاه مبلغ جريمه فس��خ قرارداد را مي گيرد و با او خداحافظي 

مي كنيم حتي مراسم باشكوهي براي خداحافظي اش ترتيب مي دهيم.«

فرانسوي ها قطر را ميزبان جام جهاني كردند!
قطر اين روزها بيشتر از هر زمان ديگري مورد توجه رسانه هاي بين المللي است. تنش هاي 
سياسي اين كشور با عربستان سعودي از يك سو ميزباني جام جهاني 2۰22 از سوي ديگر 
باعث شده تا قطر نگاه ها را به سوي خود معطوف كند.  اما صرف نظر از نگراني ها بابت 
ميزباني جام جهاني توس��ط قطر آن هم در اين شرايط، مسئله به دست آوردن 
اين امتياز بزرگ توسط اين كشور از همان روز اول با شبهاتي روبه رو بود، 
مسئله اي كه حالا پس از گذشت چند سال سپ بلاتر، رئيس سابق فيفا 
آن را متوجه پلاتيني رئيس سابق يوفا اعلام مي كند. بلاتر كه البته خود 
مظنون اول و آخر سپردن ميزباني جام جهاني 2۰22 به قطر است، مي گويد: 
»نبايد كسي از من به اين خاطر انتقاد كند، اين پلاتيني بود كه باعث شد 
تا ميزباني به قطر برسد. قرار بود امريكا ميزبان جام جهاني 2۰22 شود رأي 
هم زياد داشت، اما پلاتيني دست به كار شد و رأي هاي زيادي را به نفع 
قطر جمع كرد.« بلاتر ادامه داد: »بعد از جلسه اي كه امير قطر با ساركوزي 
و پلاتيني برگزار كرد، رئيس جمهور وقت فرانسه به پلاتيني اين مأموريت 
را داد، فشارهاي سياسي سهم بسزايي در انتخاب ميزبان جام جهاني دارند. 

دولت فرانسه و پلاتيني باعث شدند تا قطر ميزان جام جهاني شود.«

فريدون حسن
  فوتبال جهان
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